
  

Zápis z 280. zasedání Akademického senátu Slezské univerzity v Opavě  

konaného dne 15. 5. 2018 v Opavě 

 

Přítomni:  Bernatík, Hosáková, Pilát, Sedlář, Verner, Vojtal, Chromčáková, Robenek, 

Siostrzonek, Durczak, Urbanec, Skácelík, Kupčík, Pavlík 

Omluveni:  Rykalová, Turečková, Kováč, Rabasová, Majerová, Kvíčala, Mučková, 

Hosté: Tuleja, Růžičková 

   
PROGRAM: 

1. Výroční zprávy 

a. Výroční zpráva o činnosti Slezské univerzity v Opavě za rok 2017 

b. Výroční zpráva o hospodaření Slezské univerzity v Opavě za rok 2017 

2. Studijní záležitosti 

a. Studijní plány matematických oborů pro akademický rok 2018/2019 

b. Požadavky ke státním závěrečným zkouškám 

c. Požadavky k souborným zkouškám z matematiky 

3. Různé 

 

 

 

 
Předseda Bernatík přivítal přítomné hosty a členy senátu. Seznámil členy senátu s programem jednání. 

Všichni s programem souhlasili. Prohlásil senát za usnášeníschopný. Je přítomno 14 členů senátu.  

 

1.  Výroční zprávy 

a. Výroční zpráva o činnosti Slezské univerzity v Opavě za rok 2017 

 

Bernatík: Požádal rektora o předložení materiálu a předal mu tímto slovo. 

 

Rektor: Informoval, že se jedná o standartní materiál, který dlouhodobě a pravidelně předkládáme AS SU. 

V loňském roce byla poprvé požadována VZ v nové struktuře. V letošním roce nedošlo k výrazným 

úpravám, pouze byla doplněna o pasáže, a to, zda máme vytvořen plán genderové vyváženosti a také 

jakým způsobem máme vyřešen problém sexuálního obtěžování. Hlavní část tvoří zhodnocení plánu 

realizace strategického záměru, druhá část je textová a třetí část je tabulková, kterou požaduje MŠMT. 

Upozornil na chybu, která vznikla v součtovém řádku na str. 79 v tabulce 6.1. Tento řádek je již ve verzi 

pro tisk opraven.  

 

Diskuze: 

Verner: Upozornil, aby ve finální verzi materiálu byl brán zřetel na tabulky, které by měly být vždy na 

jedné stránce. 

 

Rektor: Konstatoval, že ve verzi pro tisk je již tato záležitost ošetřena. 

 

 



  

 

Návrh usnesení 

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Výroční zprávu o činnosti Slezské univerzity 

v Opavě za rok 2017 

 

Pro:     Proti:     Zdrželi se: 

14     0     0 

 

b. Výroční zpráva o hospodaření Slezské univerzity v Opavě za rok 2017 

 

Bernatík: Požádal  kvestorku o předložení materiálu. 

 

Kvestorka: Konstatovala, že u tohoto materiálu platí stejný model jako v loňském roce tak, jak je 

požadováno z MŠMT. 

 

Rektor: Doplnil, že chceme, aby tato zpráva obsahovala co nejvíce informací. Konstatoval, že by byl rád, 

aby také fakulty zpracovávaly VZ ve stejném duchu jako je souhrnná zpráva za SU. Toto také projednával 

na Kolegiu rektora. 

 

 

Diskuze: 

Verner: Upozornil, aby ve finální verzi materiálu byl brán zřetel na tabulky, které by měly být vždy na 

jedné stránce. 

 

Durczak: Podal návrh, aby se ve výroční zprávě o hospodaření SU objevily konkrétní finanční přínosy 

jednotlivých ústavů z hodnocení RUV. 

 

Návrh usnesení 

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Výroční zprávu o hospodaření Slezské univerzity 

v Opavě za rok 2017 

 

Pro:     Proti:     Zdrželi se: 

14     0     0 

 

2. Studijní záležitosti 

 

a. Studijní plány matematických oborů pro akademický rok 2018/2019 

 

Sedlář: Konstatoval, že s ohledem na fakt, že MÚ nemá svůj senát, je proto každoročně předkládáno 

Akademickému senátu SU. Konstatoval, že v tomto materiálu nedošlo k žádným změnám. 

 

Diskuze: 

Nikdo neměl žádné připomínky ani dotazy. 

 

Návrh usnesení 

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Studijní plány matematických oborů  

pro akademický rok 2018/2019 



  

 

Pro:     Proti:     Zdrželi se: 

14     0     0 

 

b. Požadavky ke státním závěrečným zkouškám 

 

Sedlář: Konstatoval, že v tomto materiálu opět nedošlo k žádným změnám a je každoročně předkládán AS 

SU ke schválení. 

 

Diskuze: 

Verner: Podotknul, že již v minulosti upozorňoval na obrat – program B11 matematika – okruh 

ekonomika, management …. Domnívá se, že má být ekonomie, management …. 

 

Sedlář: Odvětil, že toto bylo konzultováno, a je to takto správně. 

 

Verner: Konstatoval, že v nové akreditaci je již název ekonomie, předpokládá tedy, že v příštím materiálu 

již bude formulováno správně. 

 

Návrh usnesení 

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Požadavky ke státním závěrečným zkouškám 

 

Pro:     Proti:     Zdrželi se: 

14     0     0 

c. Požadavky k souborným zkouškám z matematiky 

 

Sedlář: Konstatoval, že v materiálu nedošlo k žádným změnám a je každoročně předkládám AS SU ke 

schválení.  

 

Diskuze: 

Nikdo neměl žádní připomínky ani dotazy. 

 

Návrh usnesení 

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Požadavky k souborným zkouškám z 

matematiky 

 

Pro:     Proti:     Zdrželi se: 

14     0     0 

 

 

3. Různé 

 

a. 

Bernatík: Informoval, že se 27. dubna zúčastnil workshopu na MŠMT na téma sexuálním obtěžování a 

genderové vyváženosti na akademické půdě, na němž vystoupili zástupci MŠMT, zástupci vysoké školy 

ekonomické v Praze a také zástupce francouzské univerzity a řešitel mezinárodního grantu v oblasti této 

problematiky. V současné době očekává zaslání prezentací, které byly součástí workshopu. Poté je 

v případě zájmu senátorů předá k náhledu a studiu. 



  

 

b. 

Bernatík: Informoval, že na příštím zasedání budou vyhlášeny volby rektora a zvolena volební komise, 

která tyto volby následně zabezpečí. 

c. 

Siostrzonek: Informoval, že se v Café Evžen konala debata s rektorem a byl velmi zklamán účastí 

pedagogů a zaměstnanců, která byla malá. Domnívá se, že by takovéto akce měly být více navštěvovány, 

jelikož studenti toto vnímají a větší návštěvnost pojednává o lepší kondici SU. 

Bernatík: Sdělil, že se rovněž zúčastnil této akce, na které byl tento fakt přímo konzultován. Poměr 

vyučujících a studentů přítomných na debatě byl téměř 1:2, což vskutku neodpovídá hlubokému zájmu 

ze strany studentů. Současně je nutno vzít v úvahu o to větší zaujetí pro společnou práci těch studentů, 

kteří přítomni byli.  

 

d. 

Bernatík: Požádal senátory, aby svou účast či neúčast na zasedání potvrzovali nejpozději 24 hodin před 

konáním AS SU. Bohužel dochází k situacím, kdy po urgenci sekretariátu je v den konání zasedání 

pouze zaslána textová zpráva oznamující neúčast, což znesnadňuje organizaci setkání. Připomněl, že 

potvrzení (či omluvení) účasti v termínu nejpozději 24 hodin před zasedáním Senátu bylo již 

diskutováno a přijato v loňském roce.  

Sedlář: Navrhl zpracovat tabulku účasti na předešlých zasedáních AS SU a rozeslat senátorům. 

Bernatík: Souhlasil s návrhem a současně konstatuje, že prosté oznámení o neúčasti lze také považovat 

za sporné z hlediska řádné a pádné omluvy z jednání (a z toho plynoucí důsledky z JŘ AS SU).  

 

 

Příští zasedání Akademického senátu Slezské univerzity se bude konat 26. 6. 2018 v 10 hodin 

v Karviné. 

 

 

Zapsala: 

Zuzana Moravcová 

Za správnost: 

Ing. Werner Bernatík, Ph.D. 

  



  

 

 

Slezská univerzita v Opavě 

Akademický senát 

 

U S N E S E N Í 

 

z 280. zasedání AS SU konaného dne 15. 5. 2018  
 

1. Akademický senát Slezské univerzity schvaluje Výroční zprávu o činnosti Slezské univerzity 

v Opavě za rok 2017 

2. Akademický senát Slezské univerzity schvaluje Výroční zprávu o hospodaření Slezské univerzity 

v Opavě za rok 2017 

3. Akademický senát Slezské univerzity schvaluje Studijní plány matematických oborů  

pro akademický rok 2018/2019 

4. Akademický senát Slezské univerzity schvaluje Požadavky ke státním závěrečným zkouškám 

5. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Požadavky k souborným zkouškám  

z matematiky 

 

 

 

 

Ing. Werner Bernatík, Ph.D. 

           předseda AS SU 


